
 

 

Verksamhetsberättelse Västerbergslagens Jaktvårdskrets 2020 

Om kretsen 
Med lokalt engagemang, aktiviteter, förmåner, öppenhet, respekt och ansvar förvaltar vi och utvecklar 

jakt och viltvård i Ludvika och Smedjebackens kommun. De gamla kretsarna Ludvika JVK, 

Smedjebacken JVK och Söderbärke JVK slogs ihop under 2018 och sedan dess har man gått under 

namnet Västerbergslagens JVK. Kretsen är 117 713 hektar och sträcker sig ifrån Malingsbo i söder, 

Gonäs i väst, Morberget i norr samt Kolpebo i öster. 

Västerbergslagens JVK och Svenska Jägareförbundet är öppet för alla. Vi värdesätter nya idéer och 

konstruktiv kritik som en viktig del i demokratin och för utvecklingen av förbundet. Vi vill att fler ska 

få uppleva jakt och viltvård, på så sätt ökar vi omvärldens kunskap om samspelet mellan vilt, 

människa och samhälle. Vi är stolta jägare och stolta över att företräda förbundet i allt det vi gör och 

står för. 

Kretsen innefattar fem viltvårdsområden: Ludvika VVO, Persbo VVO, Söderbärke Västra VVO, 

Söderbärke Östra VVO och Torrbo VVO. Kretsen hade 436 medlemmar (2020-06-30). 

Vi har respekt för viltet, människan och naturen samt har klara jaktetiska riktlinjer. Vi arbetar för att 

bevara och utveckla den svenska jakten och viltvården, nu och för kommande generationer. Genom 

kunskap, erfarenhet och tydlighet skapar vi förtroende i vår omgivning vilket är avgörande för den 

svenska jaktens framtid. Vi respekterar och stödjer varandra för förbundets bästa. 

Vi tar gemensamt ansvar för utvecklingen av Svenska Jägareförbundet. Vi tar ansvar för vår 

organisation genom att vara lyhörda och förankra våra beslut och vi tar samhällsansvar genom att 

sakligt framföra fakta. Vårt eget ansvar är grundläggande, men som individer tar vi också ansvar för 

helheten så att vision, mål och medel hänger ihop. 

Om året 

Pandemin gjorde inträde direkt under det nya verksamhetsåret och därför har vår verksamhet som alla 

andras påverkats.  

Något vi är väldigt glada över att ha fått igång är vårt kvinnliga nätverk och vi har lyckats engagera 

Gun Eriksson att ansvara över JAQT, Den 23 augusti genomförde vi en skytteaktivitet i Björsjö som 

vart mycket lyckad och gav mersmak, 14 deltog i aktiviteten. Under 2021 förväntas det genomföras 

ytterligare aktiviteter kopplat till nätverket.  

Extra stolta är vi av Torbjörn Anderssons idé och genomförda aktivitet och arbetsinsats med aktionen 

med rävfälla där vi gav allt överskott till IVA i Falun. Trots coronan så har engagerade medlemmar 

kunnat träffats och byggt fällan och fågelholkar på ett säkert sätt, därmed även hållit upp relationen till 

varandra under pandemin, många av oss engagerar oss för det sociala utbytet. Utrymmet vi också fick 

i papperstidningar som annonsbladet och digitala plattformar som Svensk jakt, Jaktjournalen och 

spridningen i sociala medier totalt över 1000 delningar i sociala medier. Drygt 8000 kr samlade 

kretsen in till sjukvårdspersonalen. 

Löpande och saker som skett under 2020: 

• Styrelsen har haft fyra styrelsemöten där 36 (5, 13, 9, 9) beslut har tagits. 

 

• Vi har vart på de möten som länsföreningen har arrangerat, såsom årsmöten, 

förvaltningsmöten och ordförandekonferenser. 

 

• Kretsmästerskapet genomfördes inom kretsen, vi gratulerar Johan Långberg, Mattias Spännar 

och Olle Långberg till bra resultat i tävlingen. Ingen från kretsen vann. 

 

• Person från kretsen sitter med i viltdelegationen för Länsstyrelsen Dalarna. 

 



 

 

• Person från kretsens sitter med i Länsstyrelsen Dalarnas älgförvaltningsområde Norn. 

 

• Personer från kretsen sitter med i Länsstyrelsen Örebros älgförvaltningsområde Malingsbo. 

 

• Vi finansiera cesiumprov på grisar i den nord/östra delen av kretsen för att se om det finns 

möjlighet till hög cesiumhalt i vildsvinsköttet. Inga höga halter är påvisade än så länge. 

 

• Vi var med och gav remissvar på Länsstyrelsen Dalarnas arbete med utvecklingen av de nya 

betydligt större ÄFO inom länet. Länsstyrelsens förslag kommer med stor risk att totalt slå 

sönder den lokala älgförvaltningen samt ge storskogsbruket en totalt makt över förvaltningen, 

vilket vi givetvis inte kan acceptera.  

 

• Dialog med Barkensjöarnas FVOF gällande minkproblematik, resulterade i att kretsen köper 

in minkfällor som kan placeras kring drabbade områden. 

 

• Tillsammans med LRFs lokalavdelning så skapade vi en SMS-grupp för att varna 

tamboskapsägare om vargnärvaro. 

Följande aktiviteter vart inställda: * 

• 2020-03-15 - Vård i det vilda – fysisk aktivitet – inställd pga. Corona 

• 2020-04-22 - Styrelseutbildning för krets, jaktlag, vvo – digital aktivitet – inställd pga. Corona 

• 2020-05-19 - Tema viltvårdsområde – fysisk aktivitet – inställd pga. Corona 

• 2020-09-30 - Tema rådjursförvaltning – digital aktivitet – inställd för få deltagare 

• 2020-10-00 - Realistiskt skytte för eftersöksjägare – fysisk aktivitet – inställd för få deltagare 

*alla fysiska aktiviteter är tänkta att genomföras under 2021 alt. efter coronapandemin, alla digitala 

aktiviteter kan genomföras digitalt under 2021. Tema viltvårdsområde kan genomföras digitalt. 

Mätbara mål 

• Sista december 2020 vara minst 8000 betalande medlemmar: 7879 (län).  

• Öka antalet medlemmar under 2020: Nej (krets).  

• Vi har fler e-postadresser till våra medlemmar: mål 60%. 2020: 60% (krets).  

• Ökad viltrapportering: mål över 40% rapporteringsgrad: 2019/2020 låg krets på 44,6% medan länet låg 

på 37,9%. Säsongen 2018/2019 låg krets på 45,6 medan länet låg på 38,6.  

• Skicka ut information till våra medlemmar: mål minst fyra gånger per år. 2020: sex utskick (krets).  

 

  



 

 

Viltolyckor  

Information nedan visar viltolyckor som är registrerade för kretsens kommuner. 

 

 
* Med reservation för att 2020 inte är helt klar. Information hämtad på https://www.viltolycka.se/statistik/har-

hander-viltolyckorna/ 2021-01-30. 

Styrelse och ansvarsområden 

Person Styrelsebefattning Ansvarsområde 

Fredrik Remes Ordförande (2021) Jakt, vilt, viltövervakning, opinion och kommunikation 

Torbjörn Andersson Sekreterare (2022) Medlem, marknad och viltprovtagning 

Olle Långberg Kassör (2022)  

John Andersson Ledamot (2022) Utbildning 

Bo Mähler Ledamot (2021)  

Stefan Wikström Ledamot (2021) Klövvilt 

Oscar Wikman Ledamot (2021) Ungdom 

Kent-Ove Inge Suppleant (2021)  

Micael Persson Suppleant (2021)  

Johan Persson Adjungerande LRF  

Ingemar Hellström Adjungerande VFD Rovdjur 

Kjell-Ola Bergström Revisor  

Anders Karlsson Revisor  

Anders Jernberg Revisorssuppleant  

Bo Wilhelmsson Revisorssuppleant  

Kjell-Ola Bergström Valberedning  

Tony Carlborg Valberedning Hundansvarig 

Kjell Hallgren Valberedning  

Pelle Strandberg  NVR-samordnare 

Olle Långberg  Skytteansvarig 

Gun Eriksson  JAQT-ansvarig 

 

Aktivitetsplan 

Styrelsen för kommande verksamhetsåret bör följa utvecklingen av pandemin och titta på de aktiviteter 

som kan genomföras enligt riktlinjer från staten och Svenska Jägareförbundet. 
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Ekonomisk berättelse 

Föregående år så lovade vi att se över rutinerna och att en tydligare ekonomisk plan kommer 

implementeras omgående till det nya verksamhetsåret. Det har vi genomfört. Olle Långberg som 

kassör tog fram ett tydligt och bra uppföljningsdokument så att hela styrelsen kunde följa 

utvecklingen. Samtidigt som vi fick bekräftade bidrag från Studiefrämjandet, Ludvika och 

Smedjebackens kommun (högre intäkter) så tog pandemin hårt på våra aktiviteter och vi fick ställa in 

samt att mässan inte genomfördes (minskade utgifter). Resultatet för året slutade därför på 19 902,50 

kr plus. De ekonomiska tillgångarna för föreningen 2020-12-31 är 86 846,34 kr. 

Budgetförslag 

Styrelsen har tagit fram ett budgetförslag till kommande verksamhetsår, se bilaga. 

 

Styrelsen 2020 

 

Fredrik Remes  Olof Långberg  Torbjörn Andersson 

 

John Andersson Bo Mähler  Oscar Wikman 

 

Stefan Wikström Micael Persson Kent-Ove Inge 


